

目 次

本刊特稿

正义原则的功能及其在中国传统思想中的实现

——一个比较研究的案例·····唐士其(1)

人际互动与制度化

——西方早期现代从自然权利到人权的转变逻辑·····谭安奎(17)

中国政治思想

中华法系体系构造中的儒家与法家

——汉代天人感应理论体系下的法律儒家化·····张师伟(34)

西方政治思想

亚里士多德是公民共和主义的奠基者吗?

——基于波考克的亚里士多德解释范式·····黄梦晓(50)

索尔兹伯里的约翰论德性、国家与暴君·····李 筠(78)

论1215年《大宪章》之作成、性质与意义·····梅祖蓉(92)

孟德斯鸠笔下的家庭秩序与政府类型·····葛耘娜(110)

政治哲学

奥克肖特对自由政府的保守阐释…………… 杨 洋(123)

施米特思想中的主权、委任独裁与主权独裁……………杨尚儒(143)

学人志

如何为善

——帕菲特小传…………… 拉里莎·麦克法夸尔 著 葛四友 译(171)

期刊基本参数 : CN 12-1419/D * 2010 * Q * 32 * 200 * ZH * P * 25 * 1000 * 10 * 2017-03

Journal of the History of Political Thought

(Volume 8 Issue 1, March 2017)

CONTENTS

Featured Article

- The Function of Political Justice and Its Realization in Ancient Chinese Thinking
——A Case of Comparative Study.....**Tang Shiqi** (1)
- Interaction and Institutionalization
——The Logic of the Transition from Natural Rights to Human Rights in the Early Modern Times..... **Tan Anku** (17)

Chinese Political Thought

- Confucianism and Legalism in the Construction of Chinese Legal System
——The Confucianization of Law in the Theory System of Heaven-Man Human Induction in the Han Dynasty..... **Zhang Shiwei** (34)

Western Political Thought

- Is Aristotle the Founder of Civic Republicanism?
——An Analysis Based on Pocock's Interpreting Paradigm to Aristotle
..... **Huang Mengxiao** (50)
- John of Salisbury on Virtue, State and Tyrannicide.....**Li Yun** (78)
- On the Making, Contents and Significance of *Magna Carta*
..... **Mei Zurong** (92)
- Domestic Orders and Forms of Government in Montesquieu
..... **Ge Yunna** (110)

Political Philosophy

- Oakeshott's Conservative Interpretation of Liberal Government
.....**Yang Yang** (123)
- Schmitt on Sovereign, Commissarial Dictatorship and Sovereign Dictatorship..... **Yang Shang-Ju** (143)

Biography

- How to Be Good
——Annals of Ideas..... **Larissa MacFarquhar** (171)